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Uw kenmerk -

Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij bieden wij u ons antwoord aan op de door mevrouw N.G.J. Temmink 
van de SP gestelde vragen over de bezuiniging schoolzwemmen. De brief van 
de vrager treft u als bijlage aan. 

In 2010 is, als onderdeel van het gemeentelijke bezuinigingspakket, besloten 
225.000 euro bezuinigen op het schoolzwemmen. In augustus 2013 is het 
schoolzwemmen afgeschaft. Leren zwemmen beschouwen we niet langer als 
kerntaak van het onderwijs. Het is daarmee een verantwoordelijkheid van de 
ouders. Met het afschaffen van het schoolzwemmen hebben we twee 
maatregeien getroffen. Een bewustmakingscampagne en een financieel 
vangnet. Daarbij willen we - samen met de zwembaden en de scholen -
zwemmen ook een zinvollere en effectievere plek geven in het 
bewegingsonderwij s. 

Het college deelt uw mening dat kunnen zwemmen belangrijk is voor de 
ontwikkeling en veiligheid van kinderen. Daarom namen we bovengenoemde 
maatregeien en versterken we het jeugdzwemmen. 
Vanuit het financieel vangnet haalden in 2013 273 kinderen een 
zwemdiploma en in 2014 verwachten we er zo'n 350. Ook deden we samen 
met het kindpakket een pilot in de Parrel. Onderwijs, zwembad en jeugdwerk 
organiseerden en begeleiden deze lessen. In vier maanden tijd haalden 16 
kinderen een zwemdiploma A. We onderzoeken de mogelijkheid deze pilot 
uit te breiden in de stad. 
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bezuiniging op schoolzwemmen. 

/. Is het college het met de SP eens dat het belangrijk is dat kinderen 
zwemonderwijs krijgen, zowel uit bewegingsoogpunt als uit 
veiligheidsoverwegingen? 
Zo nee, waarom niet? 

We zijn het met de SP. eens dat het belangrijk is dat kinderen zwemonderwijs 
krijgen. Daarom is bij de bezuiniging op het schoolzwemmen ingezet op twee 
sporen. We houden een jaarlijkse campagne van een maand, waarbij we 
ouders bewust willen maken van het belang van zwemonderwijs voor hun 
kinderen. De ouders bereiken we met posters in de stad en via de scholen, de 
CJG's, gymzalen, enz. 
Ten tweede hebben we een financieel vangnet ingericht om de financiele 
belemmeringen om deel te nemen aan zwemlessen, zoveel mogelijk te 
beperken of weg te nemen. 

2. Kan het college aangeven hoeveel kinderen er op dit moment geen 
zwemonderwijs volgen? Zo nee, wat is de reden dat het college dit niet 
heeft bijgehouden en gaan ze dit in de toekomst monitoren? Zo ja, om 
hoeveel kinderen gaat het? 

We houden jaarlijks bij hoeveel kinderen een zwemdiploma hebben. Dit doen 
we via de vakdocenten lichamelijke opvoeding op de basisscholen. Aan het 
onderzoek in 2014 deed 86 procent van de basisscholen mee. In 2014 had 92 
procent van de Ieerlingen in groep zes een zwemdiploma A. Hiermee steekt 
Groningen gunstig af bij het landelijk percentage. Dit is 78 procent. 

3. Verwacht het college dat er kinderen zijn die geen zwemonderwijs krijgen 
omdat de vangnetregeling niet toereikend is? Zo ja, wat gaat het college 
daaraan doen? 

We verwachten dat in 2015 de vangnetregeling toereikend is en dat we alle 
ouders, die hier terecht een beroep op doen, kunnen bedienen. Een overzicht: 

2013 
In 2013 hadden we 16.000 euro begroot voor het financieel vangnet. Daarbij 
stelden we, op verzoek van uw raad, extra geld (37.000 euro) beschikbaar 
voor kinderen van groep vier, voor wie het schoolzwemmen was gestopt. In 
december bleek er een wachtlijst te zijn voor het financieel vangnet. We 
hebben het voordeel op de begroting van 30.000 euro toegevoegd aan het 
financieel vangnet. Totaal stelden we in 2013 83.000 euro beschikbaar. 
Hiervan hebben 273 kinderen zwemlessen gevolgd. 
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2014 
Vanaf 2014 hebben we voor het financieel vangnet jaarlijks 75.000 euro 
beschikbaar. In mei bleek een wachtlijst te ontstaan. Om de eerste nood te 
ledigen hebben vanuit jeugdbeleid 17.000 euro ingezet als korte termijn 
opiossing. Na de zomer bleek nog 33.000 euro nodig om alle kinderen te 
bedienen. Dit tekort hebben we vanuit armoedebeleid aangevuld. Met dit geld 
kunnen in 2014, naar verwachting, ruim 350 kinderen zwemlessen (gaan) 
volgen. 

2015 
Stichting Leergeld, geeft aan te verwachten dat we in 2015 met 75.000 euro 
per jaar kunnen voldoen aan de vraag. De eerste jaren van het financieel 
vangnet hebben we een inhaalslag moeten maken. De maandelijkse toestroom 
van ouders die een beroep doen op de regeling is afgenomen en nu 
gestabiliseerd. We kunnen echter nooit met honderd procent zekerheid 
zeggen dat financiele regelingen, zoals het financieel vangnet, volgend jaar 
volstaan. Dit is mede afhankelijk van de economische ontwikkelingen. 

4. Kan het college aangeven hoeveel extra middelen er nodig zijn voor het 
zwemonderwijs, om ieder kind in Groningen te laten zwemmen? Weegt dit 
bedrag volgens het college op tegen de bezuiniging op het 
schoolzwemmen? 

We vinden het belangrijk dat ieder kind leert zwemmen. Dit is in eerste 
instantie een verantwoordelijkheid van de ouders. We houden daarom 
jaarlijks een bewustmakingscampagne en we registreren het aantal kinderen 
met een zwemdiploma. De kosten hiervoor zijn 30.000 euro per jaar. Het 
financieel vangnet is begroot op 75.000 euro. Totaal is dit 105.000 euro. De 
begroting voor het schoolzwemmen was 639.000 euro per jaar. Dit is 
inclusief de bijdrage voor de WSR. Dit bedrag weegt niet op tegen de 
105.000 euro die we nu jaarlijks uitgeven aan jeugdzwemmen. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

^gemeester, 
(Ruud) Vreeman 

de secretaris, 
drs. P.J.L.M. (Peter) Teesink 



BJJLAGE 

De bezuiniging op schoolzwemmen was voor de SP geen gemakkelijke. Nu we het eerste jaar 
hebben gehad waarin het schoolzwemmen volledig is afgeschaft kunnen we de balans opmaken. 
Het blijkt dat de financiele middelen voor het vangnet voor kinderen uit armere gezinnen voor dit 
jaar-al op zijn. Tegelijkertijd -loopt het aantal bezoekers van gemeentelijke zwembaden volgens de 
stadsmonitor -fors terug en kampt den op de.vier kinderen in Groningen met overgewicht. Cijfers 
over hoeveel kinderen in Groningen er op dit moment geen zwemonderwijs volgen zijn er niet. Dat 
zouden er 10 kunnen zijn, maar ook 100 of 1.000. De SP maakt zich zorgen over kinderen uit de 
gezinnen waarvan de ouders geen geld hebben of geen belang hechten aan zwemonderwijs voor hun 
kinderen. De Nederlandse Reddingsbrigade heeft zijn zorgen geuit over het aantal kinderen dat niet 
goed kan zwemmen. Het college bekijkt momenteel de mogelijkheid om de tarieven voor onder 
andere gemeentelijke zwembaden te verhogen. Dat is voor de SP extra aanleiding schriftelijke 
vragen te stellen aan het college. 

Naar aanleiding van bovenstaande hebben wij de volgende vagen: 

1. Is het college het met de SP eens dat het belangrijk is dat kinderen zwemonderwijs 
krijgen, zowel uit bewegingsoogpunt als uit veiligheidsoverwegingen? Zo nee, waarom niet? 

2. Kan het college aangeven hoeveel kinderen er op dit moment geen zwemonderwijs 
volgen? Zo nee, wat is de reden dat het college dit niet heeft bijgehouden en gaan ze dit in 
de toekomst monitoren? Zo ja, om hoeveel kinderen gaat het? 

3. Verwacht het college dat er kinderen zijn die geen zwemonderwijs krijgen omdat de 
vangnetregeling niet toereikend is? Zoja, wat gaat het college daaraan doen? 

4. Kan het college aangeven hoeveel extra financiele middelen er nodig zijn voor het 
zwemonderwijs, om ieder Icind in Groningen te laten zwemmen? Weegt dit bedrag volgens 
het college op tegen de bezuiniging op het schoolzwemmen? 
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Nicole Temmink 

SP 


